

郑州大学是一所涵盖理学、工学、医学、文学、历史学、哲学、法学、经济学、管理学、教育学、农学、艺术学 12 大学科门类的综合性大学，是国家“211 工程”重点建设高校，“部省”高校，2017 年 9 月入选国家“一流大学建设高校”。

课程成绩、学分绩点与等级换算关系表：（从 2016 级开始使用）

等级成绩	优 A	良 B	/	中 C	/	合格 D	/	不合格 E
等级分数	100~90	89~85	84~80	79~75	74~70	69~65	64~60	60 以下
对应绩点	4	3.7	3.2	2.7	2.2	1.7	1.2	0

● 学分绩点计算方法：

某门课程绩点数=Hi×Wi（Hi 为某门课程绩点，Wi 为某门课程学分数）

学期总绩点数=∑Hi×Wi（Hi 为某门课程绩点，Wi 为某门课程学分数）

平均学分绩点=(H1W1+...+HkWk)/(W1+...+Wk)=∑HiWi/∑Wi

平均学分绩点的计算不包括任选课，每学期教学周数为 19—22 周。

● 课程类别：

必修课（必修）、限选课（限选）、院_任选课（院选）、校_任选课（校选）

With the 12 key disciplines of Science, Engineering, Medicine, Literature, History, Philosophy, Law, Economics, Management Science, Pedagogy, Agriculture and Arts, Zhengzhou University is on the list of National "211 Project" of key construction universities, and of co-construction universities by Henan Province and Ministry of Education. In September of 2017, Zhengzhou University entered the construction sequence of National World First-Class Universities.

● Course Record, GP and Grade Conversion:(Starting from grade 2016)

Grade	A	B	/	C	/	D	/	E
Corresponding marks	100~90	89~85	84~80	79~75	74~70	69~65	64~60	Below 60
Corresponding GP	4	3.7	3.2	2.7	2.2	1.7	1.2	0

● GPA Calculation Method:

A course's GP value=Hi×Wi（Hi refers to the course's GPA, and Wi is the credit for the course）

Overall Semester GP value =∑Hi×Wi（Hi refers to the course's GP, and Wi is the credit for the course）

GPA = (H1W1+...+HkWk)/(W1+...+Wk)=∑HiWi/∑Wi

GPA's computation does not include optional courses, and teaching weeks in each semester extend from 19 to 22 weeks.

● Course type:

Obligatory Course(OC); Elective Course(EC)



地址：郑州市高新区科学大道 100 号郑州大学教务处

邮编：450001

电子邮箱：xjgl@zzu.edu.cn

网址：<http://jw.v.zzu.edu.cn/eams>

Address: No. 100, Kexue Road, Academic Affairs Office, Zhengzhou University, Henan Province, P.R.China

Postcode:450001

Email:xjgl@zzu.edu.cn

URL:<http://jw.v.zzu.edu.cn/eams>